
Oświadczenie złożone 

przez senatora Sławomira Rybickiego 

na 65. posiedzeniu Senatu 

w dniu 28 lipca 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Andrzeja Adamczyka 

W styczniu 2020 r. ówczesne Ministerstwo Gospodarki Wodnej i Żeglugi Śródlądowej podpisało 

porozumienie ze stroną społeczną dotyczące wypłaty pomocy finansowej armatorom rybołówstwa 

rekreacyjnego. Pomoc ta miała pokryć straty finansowe w związku z wprowadzonym zakazem połowu 

dorszy na Morzu Bałtyckim. Zakaz ten w wielu przypadkach poskutkował całkowitym zaprzestaniem 

prowadzenia działalności połowowej. Od podpisania porozumienia minęło trzy i pół roku, a jego 

postanowienia do tej pory nie zostały zrealizowane. Protestujący szacują, że w wyniku zakazu połowu dorsza 

źródło utrzymania utraciło niemal 1 tysiąc osób: przedsiębiorcy, pracownicy i ich rodziny. Ponadto rząd nie 

podjął żadnych innych działań wspierających rybaków w tym zakresie. Sztab Kryzysowy Rybołówstwa 

Rekreacyjnego od samego początku alarmował o trudnej sytuacji rybaków, zabiegał o wypracowanie 

i podpisanie wspomnianego porozumienia, a teraz zabiega o jego faktyczną realizację. Niestety, 

przedstawiciele rządu i właściwych ministerstw unikają podjęcia rzeczywistego i partnerskiego dialogu 

z armatorami. 

W związku z tym proszę o następujące informacje. 

1. Z jakich powodów złożone armatorom obietnice oraz podpisane porozumienie nie są realizowane, 

mimo upłynięcia trzech i pół roku od podpisania stosownego porozumienia? 

2. Kiedy ministerstwo planuje zrealizować w pełni podpisane trzy i pół roku temu porozumienie ze stroną 

społeczną? 

3. Czy dotychczas podjęto aktywności mające na celu realizację porozumienia? Jeśli tak, to jakie? 

4. Czy podjęty zostanie rzeczywisty i partnerski dialog ministerstwa i przedstawicieli rządu 

z przedstawicielami rybołówstwa rekreacyjnego? Jeśli tak, to kiedy? Jeśli nie, to z jakich powodów? 

5. Czy dotychczas wypłacono środki finansowe na wsparcie armatorów? Jeśli tak, to jakie? Jeśli 

wypłacono, to w jakiej wysokości? Jeśli nie wypłacono, to z jakich powodów? 

6. Z jakich powodów wsparciem finansowym nie objęto wszystkich armatorów, w tym rybołówstwa 

rekreacyjnego? 

7. Czy podjęto inne działania o charakterze wspierającym? Jeśli tak, to jakie, kiedy i w jakim zakresie? 

Jeśli nie, to z jakich powodów? 

8. Czy przygotowany jest plan wsparcia dla armatorów rybołówstwa rekreacyjnego? Jeśli tak, to jaki? 

Jeśli nie, to z jakich powodów i czy planuje się przygotowanie takiego planu? 

9. Czy w budżecie zabezpieczone są środki finansowe na wypłatę wsparcia finansowego? Jeśli tak, to 

jakie, w jakiej wysokości i jakim trybie? Jeśli nie, to z jakich powodów? 

10. Czy przyjęty jest harmonogram wypłat wsparcia finansowego? Jeśli tak, to jaki? Jeśli nie, to z jakich 

powodów? 

Z poważaniem 

Sławomir Rybicki 


